# بسم الله الرحمن الرحيم م اسيرة ذاتية

المدرس كاظم كريم اهوين الشموسى

مواليد 1-7-1976

بكالوريوس لغة عربية كلية الآداب الجامعة المستنصرية2000

ماجستير في اللغة العربية كلية الآداب جامعة القادسية 2003

في موضوع (الخلاف الصوتي في كتاب ارتشاف الضرب من لسان العرب لابي حيان الاندلسي ت 745 ه في ضوع علم اللغة الحديث)

الاختصاص الدراسات اللغوية والنحوية

استاذ مادة اللغة العربية في معهد الصدرين للمعلمين 2005- 2006

استاذ في الجامعة التكنولوجية 2014-2006

كلف بعضوية اللجنة الوزارية لسلامة اللغة العربية في الجامعة التكنولوجية 2007

كلف بعضوية اللجنة الجامعية للقران الكريم 2008 - 2012.

مدير شعبة صيانة الوثائق في الجامعة التكنولوجية 2008 .

عضو في الفريق البحثي في المشاريع النفطية في مدينة البصرة 2012.

عضو في الفريق البحثي في المشاريع النفطية في مدينة الكوت 2012.

كلف بعضوية اللجان التالية في الجامعة التكنولوجية.

- رئيس لجنة الصيانة والجرد 2011-2012.
- رئيس لجنة الإعلام في مركز بحوث البيئة الجامعة التكنولوجية 2011 -2012.
  - عضو ارتباط في اللجنة الجامعية للمشتريات 2013 .
- عضو في اللجنة الجامعية لمتابعة العقود المبرمة مع الجامعة التكنولوجية 2007 2011 حاصل على كتابي شكر وتقدير من السيد رئيس الجامعة التكنولوجية .

المشاركة في المؤتمر المنعقد في جامعة بغداد للتنمية المستدامة 2010 .

المشاركة في الموسم الثقافي الذي يعقد بشكل دوري في مركز بحوث البيئة الجامعة التكنولوجية 2007 -2013

استاذ مادة اللغة العربية في كلية الإدارة والاقتصاد قسم إدارة الأعمال 2014.

استاذ مادة حقوق الانسان والحريات في كلية الإدارة والاقتصاد قسم إدارة الأعمال 2024

استاذ مشارك في البحث الموسوم البيئة وأثرها في شعر العباس بن الجهم المنشور في مجلة التربية الأساسية الجامعة المستنصرية .

استاذ مشارك في البحث الموسوم الابلاغية في خطبة السيدة زينب عليها السلام المنشور في مجلة العباسية الشريفة .

اعداد بحث بعنوان ( علم في القران الكريم دراسة لغوية)

استاذ مشارك في البحث الموسوم الاقناعية اللغوية دراسة تطبيقية في خطب الامام زين العابدين عليه السلام المنشور في مجلة نسق المجلد 40- في 2023.

المشاركة في مشروع بحث مفهوم التنمية المستدامة دراسة استبيانيه "طلبة المرحلة الإعدادية أنموذجا".

المشاركة في مشروع بحث مفهوم التنمية المستدامة دراسة استبيانيه "أولياء أمور الطلبة أنموذجا"

المشاركة في مشروع بحث مفهوم التنمية المستدامة دراسة استبيانيه " أعضاء الهيئة التدريسية أنموذجا"

عضو في اللجنة الامتحانية للسنوات الدراسية 2013 -2014 -2016 -2020-2028 عضو في اللجنة الإدارة والاقتصاد.

عضو في اللجان المؤقتة والدائمية في قسم الادارة والاعمال كلية الادارة والاقتصاد الجامعة المستنصرية.

عضو في اللجان التدقيقية للسنوات 2015-2011 -2019-2021

حاصل على عدد من كتب الشكر من السادة وزاراء التعليم العالي عدد 8

حاصل على عدد من كتب شكر من السادة رؤساء الجامعة المستنصرية من عام 2014 الى 2023 (20)كتابا.

حاصل على عدد من شهادات المشاركة في المؤتمرات والندوات والورش العلمية التي تعقد داخل الجامعة وخارجها اكثر من 75 مشاركة.

حاصل على اللقب العلمي مدرس عام 2017.

موبايل 009647709223633

ايميل <u>kadim.k1976@yahoo.com</u>

# Curriculum Vitae

\_\_\_\_\_

# **Personal Information**

Name: kadhim kareem Ehwin Current Position: Lecture.

Sex: male

Nationality: Iraqi. Age:1/7/1976

Permanent Address: Mustansiriyah University, P.O. Box 46186, Baghdad,

Iraq

Mobile:009647709223633

E-Mail: Kadimkween@uomustansiriyah.ed.iq

# **Education:**

· Bachelor's degree in Arabic Language, College of Arts, Al-Mustansiriya University, 2000 · MA in Arabic Language, College of Arts, Al-Qadisiyah University, 2003

On the subject of (The Phonetic Dispute in the Book of Resorption of the Beat from Lisan Al-Arab by Abi Hayyan Al-Andalusi, 745 AH, in the Light of Modern Linguistics)

#### **Academic Positions:**

- · Professor of Arabic at Al-Sadreen Institute for Teachers 2005-2006
- · Professor at the University of Technology 2006-2014
- Assigned a member of the Ministerial Committee for the Safety of the Arabic Language at the University of Technology 2007
- Professor of Arabic language in the College of Administration and Economics, Department of Business Administration 2014.

#### **RESEARCH INTEREST:**

My research interests include the areas of Specialization in linguistic and grammatical studies

#### **Employment History:**

- · Specialization in linguistic and grammatical studies
- · He was assigned a membership in the University Committee for the Holy Quran 2008-2012. · Director of Documents Maintenance Division at the University of Technology 2008. · He was appointed to be a member of the following committees at the University of Technology. - Chairman of the Maintenance and Inventory Committee 2011-2012.
  - Chairman of the Media Committee at the Environmental Research Center, University of Technology 2011-2012.
- · Liaison member of the University Committee for Purchasing 2013.
- · Received two letters of thanks and appreciation from the President of the University of Technology. · Participation in the conference held at the University

- of Baghdad for sustainable development 2010. Participation in the cultural season that is held periodically at the Environmental Research Center, University of Technology 2007-2013
- · Member of the Examination Committee for the academic years 2013-2014-2016-2018-2020-2022 at the College of Business and Economics.
- · Member of the temporary and permanent committees in the Department of Administration and Business, College of Administration and Economics, Al-Mustansiriya University.
  - · Member of the audit committees for the years 2015-2017 -2019-2021-2023
  - · Received a number of letters of thanks from the Ministers of Higher Education, No. 7 · Received a number of books of thanks from the presidents of Al-Mustansiriya University from 2014 to 2023 (18) books.
- · He holds a number of certificates of participation in scientific conferences, seminars and workshops that are

held inside and outside the university, more than 60 participants.

# **Society Committee Member**

- Member of the research team on oil projects in the city of Basra 2012.
- ➤ Member of the research team in the oil projects in the city of Kut 2012.
- Liaison member of the University Committee for Purchasing 2013.
- ➤ Member of the University Committee to follow up contracts concluded with the University of Technology 2007-2011.

#### **PUBLICATIONS:**

- 1. Associate Professor in the research tagged Environment and its impact on the poetry of Al-Abbas bin Al-Jahm published in the Journal of Basic Education, Al-Mustansiriya University. 2. Associate Professor in the research marked Al-Iblagiyah in the sermon of Mrs. Zainab, peace be upon her, published in the Al-Ameed Journal of the Al-Abbas's (p) Holy Shrine.
- 3. Preparing a research titled (Science in the Noble Qur'an, a Linguistic Study) 4. Participation in a project to research the concept of sustainable development, a questionnaire study, "preparatory stage students as a model."
- 5. Participation in a research project on the concept of sustainable development, a questionnaire study, "Parents of Students as a Model"
- 6. Participation in a research project on the concept of sustainable development, a questionnaire study, "faculty members as a model"

1